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European Union Water Initiative – Africa Working Group

Nairobi meeting – February 14-16, 2007

Proposition de canevas / Proposed structure for the presentation



Version française ci-dessous

Context of the presentation

A discussion on the continuation of the EU Water Facility on EDF10 is on the agenda of the next AMCOW-TAC / EU Member States + European Commission meeting that will be held in Nairobi on February 14-16.  The organizers of the meeting thought it would be very interesting to have 2 African countries presenting their experience and expectations regarding the Water Facility.  This paper suggests a structure for a 10-slide presentation aiming at feeding the discussion with concrete issues.  Our European partners will deliver several presentations to expose their points of view on the same issue.

Suggested structure

1) Assessment of the first call for proposals:

· Which are the institutions that benefited from the WF?

· Total funding granted to the country

· What are the types of projects that were selected?

2) Quality of the preparation process in the country: role of the State, role of the EC delegation, mobilization of civil society organizations, support received, etc.

3) Update on the second call for proposal, depending on the information available

4) What is the stakeholders’ opinion in your country regarding the Water Facility:

· Eligibility criteria and their applicability

· Information received from the EC on the two calls for proposals

· How user-friendly was the standard request for proposal?

· How relevant are the components?

5) Recommendations for the future of the WF

· Overall relevance of the WF as a funding mechanism?

· What changes would you suggest to improve civil society participation?

· What modalities for the new WF to be included in the 10th EDF?

· How could the preparation process be improved?

Contexte de la présentation

Une discussion sur la continuation de la Facilité Européenne de l’Eau dans le cadre du 10ème FED est à l’ordre du jour de la prochaine réunion AMCOW-TAC / Etats membres de l’UE + Commission Européenne, du 14 au 16 février à Nairobi.  Les organisateurs de cette réunion ont pensé qu’il serait intéressant de demander à deux pays africains de présenter leur expérience et leurs attentes par rapport à la Facilité Européenne.  Ce papier propose la structure d’une présentation d’une dizaine de transparents destinée à nourrir le débat avec des éléments concrets.  Les partenaires européens doivent également préparer des présentations afin d’exposer leur propre point de vue sur le sujet.

Proposition de canevas de présentation

1) Bilan du premier appel à propositions:

· Quelles sont les institutions qui ont bénéficié du premier appel ?

· Montant total des financements accordés au pays

· Typologie des projets retenus pour le financement par la Commission

2) Qualité du processus de préparation au niveau du pays : rôle de l’Etat, rôle de la délégation de l’UE, degré de mobilisation de la société civile, appui reçu

3) Bilan partiel du second appel à propositions, en fonction de l’information disponible

4) Quelle est l’opinion des partenaires de votre pays sur la Facilité Européenne :

· Les critères d’éligibilité et leur applicabilité

· L’information reçue de la Commission sur les deux appels à propositions

· Facilité d’élaboration du dossier de demande de subvention

· Pertinence de la définition des composantes

5) Recommandations concernant le future de la Facilité Européenne

· Quelle pertinence globale de la Facilité en tant que mécanisme de financement ?

· Quelles suggestions pour améliorer la participation de la société civile ?

· Comment améliorer le processus d’élaboration des dossiers de demande ?

· Quelles modalités pour la Facilité Eau à inclure dans le 10ème FED ?
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